
MĚSTO ŠLAPANICE  
Masarykovo náměstí 100/7, 664 51 Šlapanice 

 
 
 
   

Šlapanice 9. září 2013 
 
Tisková zpráva 
 
 
Město Šlapanice vstoupilo do sítě Zdravých měst 
 
Město Šlapanice se stalo členem asociace Národní sítě Zdravých měst ČR a místní Agendy 21. Na 
doporučení Rady města o tom rozhodlo zastupitelstvo města. Síť Zdravých měst, obcí a regionů je 
mezinárodně certifikovanou asociací, zastřešuje municipality, které realizují celoevropské programy 
„Projekt Zdravé město“ a „místní Agenda 21“. Systematicky podporuje kvalitu veřejné správy s ohledem 
na udržitelný rozvoj a podporu zdraví, dlouhodobě se zaměřuje na oblast strategického plánování. 
Místní Agenda 21 je mezinárodní program zavádění zásad udržitelného rozvoje na místní úrovni. Cílem 
je příznivě ovlivňovat kvalitu života nejen současných obyvatel, ale také život generací jejich dětí. 
Hlavními principy MA21 jsou zapojování veřejnosti, strategické řízení a systematické směřování k 
udržitelnému rozvoji.  
 
Zdravé město je prestižní označení pro město, které je aktivně zapojeno do mezinárodního Projektu 
Zdravé město a přináší do města nové kroky ve prospěch kvality života. Projekt se intenzivně zabývá 
všemi oblastmi života ve městě, které mohou mít vliv na zdraví a pohodu obyvatel. Nejedná se pouze o 
stav prostředí, ale zejména o životní styl lidí a o jejich pocit spokojenosti ve městě. Za základ každého 
Zdravého města je považována zdravá a přátelská komunita. Důležitou změnou je prosazování principů 
udržitelnosti na úrovni města. Znamená to, že aktivity současných generací nesmějí negativně ovlivnit 
možnosti dosažení stejné kvality života generací příštích.  
 
Mezinárodní Projekt Zdravé město iniciovala v roce 1988 OSN, ke kterému si přizvala nejvýznamnější 
evropské metropole. Během patnácti let se do projektu zapojilo 1300 Zdravých měst, obcí a regionů ve 
třiceti evropských zemích. Od roku 1989 se myšlenka realizuje v České republice. V roce 1994 vytvořilo 
jedenáct aktivních měst asociaci s názvem Národní síť Zdravých měst České republiky (NSZM). Dnes 
tato mezinárodně certifikovaná asociace zastřešuje desítky měst, menších obcí, ale také kraje a 
mikroregiony. 
 
 
Nové chodníky na Ponětovské 
 
Po dokončení pojízdného chodníku a dvou menších parkovišť ve spodní části Ponětovské ulice a 
přilehlé části Jiříkovské ulice u Svatojánského náměstí koncem roku 2008, jsme chtěli pokračovat v 
započatém chodníku od Svatojánského nám. po levé straně Ponětovské nahoru, alespoň k ulici 8. 
května.  „Záměr je jistě potřebný a užitečný, vždyť zde chodník nikdy nebyl a zdejší obyvatelé musí 
chodit po silnici, ale „nastražených“ problémů je hodně: úzký prostor, opěrná zídka v cestě, pozemky 
různých vlastníků, chybějící finance“, řekl starosta Jaroslav Klaška.  
Po dořešení všech souvislostí a schválení směny pozemků jak bankou tak následně zastupitelstvem 
města vznikl projekt chodníku a další potíže, tentokrát prostorové: v úzkém hrdle Ponětovské ulice se 
vedle sebe jen obtížně srovnaly stávající krajská komunikace, která musí mít svoji minimální šířku, tak 
chodník, který také má své rozměry. Nakonec jsme se se Správou a údržbou silnic dohodli. V roce 2011 
vznikl projekt a územní rozhodnutí na popisovaný chodník po levé straně Ponětovské k ulici 8. května, 



který se jako 2. etapa protáhl dále až k poslednímu domu souvislé řadové zástavby a zakončil 
přechodem pro chodce přes komunikaci na druhou stranu, kde navazuje na stávající chodník, který v 
současnosti opravuje Sateso. Ten vede až na ulici Kosmákovu.  
V květnu letošního roku město Šlapanice získalo od SFDI (Státní fond dopravní infrastruktury) dotaci ve 
výši 1,37 miliony korun na obě etapy této opravy. Tak přichází poslední fáze příprav akce, která bude 
letos provedena: výběrové řízení na zhotovitele, jeho schválení a administrativní podrobná komunikace 
se SFDI. Navíc vznikne deset parkovacích míst a celkový odhad investičních nákladů je 2,54 mil. korun 
vč. DPH. 
 
Obratiště v Jungmannově ulici 
 
Jednou z připravených drobnějších investic je obratiště automobilů v Jungmannově ulici. Tato ulice je 
slepá, s přístupem z ulice Čechovy, vede k trati ČD, odkud je přístup (nikoliv příjezd) do jižní části 
obytného souboru Brněnská pole. Každá slepá ulice by měla mít vhodné místo k otáčení vozidel. Jeho 
absence, kombinovaná s rozvojem automobilismu v posledních dvaceti letech, spolu s absencí garáží v 
mnoha domech v ulici, způsobilo kalamitní situaci při stání (parkování) mnoha osobních aut na 
komunikaci v Jungmannově ulici. 
Jedním z námětů členů Rady města proto bylo zřídit na konci ulice obratiště pro vozidla, spolu se 
zřízením několika parkovacích stání a odvodnění těchto nových zpevněných ploch. Byl zpracován 
projekt obratiště, který naleznete na poslední stránce obálky zpravodaje. „Zajistili jsme také nezbytná 
vyjádření k územnímu a stavebnímu řízení a povolení od Policie ČR, přes České dráhy až po vyjádření 
různých správců inženýrských sítí. K dispozici máme potřebné územní rozhodnutí a stavební povolení. 
Dnes jsou všechny přípravné práce a procesy u konce, čeká nás výběr zhotovitele a provedení prací, 
které plánujeme v podzimních měsících. Odhad investičních nákladů je téměř 1 mil. Kč vč. DPH“, uvedl 
starosta Jaroslav Klaška. 
 
Rekonstrukce ulice Karla Čapka 
 
Jednou z připravených investic je rekonstrukce ulice K. Čapka.  Je tudy přístup a příjezd ke zdravotnímu 
středisku, které využívají více či méně všichni a v jeho okolí již není dostatek parkovacích stání. 
V rozpočtu jsou připraveny finance na rekonstrukci poloviny komunikace s parkováním právě v okolí 
zdravotního střediska. Máme potřebná stavební povolení a v současné době vyřizují pracovníci z 
Odboru investic a správy majetku MěÚ poslední předrealizační přípravy, které si však vyžádají ještě 
několik týdnů. Pokud půjde vše hladce, rádi bychom realizovali rekonstrukci nejlépe celé ulice do konce 
letošního roku. Odhad investičních nákladů je více jak 4, 55 mi. Kč vč. DPH. 

 

Zateplení budovy městského úřadu na Masarykově náměstí 
 

Cílem tohoto projektu je snížení energetické náročnosti budovy a zároveň zvýšení její životnosti. Ten 
spočívá v zateplení obálky budovy, výměně oken a vstupních dveří. Na tento projekt získalo město 
Šlapanice dotaci ve výši 2, 25 mil. korun od Operačního programu Životní prostředí, celková hodnota 
investice je ale cca 5,4 mil. korun. 

 

Dotace na zeleň 

 
Na jaře letošního roku byla vysazena zeleň na nábřeží Říčky mezi ulicemi Brněnskou a Čechovou. 
Tímto projektem začala obnova zeleně ve Šlapanicích, která je dotována Operačním programem Životní 
prostředí. „Pokračovat budeme ještě letos na podzim revitalizací městského parku a parčíků na ulici 
Čechově. Nejprve dojde k odstranění nemocných a nevhodných stromů a keřů, bude proveden 



zdravotní a bezpečnostní řez stávajících dřevin. Tyto jsou již předem vytipovány. Následně bude 
provedeno osázení novými stromy a keři. V městském parku ve svahu proběhne rekonstrukce stezky 
pro pěší“, uvedl starosta města Jaroslav Klaška. 

V příštím roce následuje  

 

výsadba prvku ÚSES (Územní systém ekologické stability) na rozhraní katastrálních území obcí 
Šlapanice a Bedřichovice severozápadně od města Šlapanice v lokalitě Puštor a Zlámaniny. Realizace 
biokoridoru bude spočívat ve výsadbě skupin stromů a keřů na zatravněných plochách. 

 

Kulturně-společenský program  
 

Město pořádá řadu akcí. Hlavně mnoho klubů, spolků a dalších organizací působících ve Šlapanicích. 
„Jsou to příležitosti ke vzájemnému osobnímu setkávání a popovídání o všem možném, co nás zajímá. 
Město bude i nadále takové aktivity podporovat formou příspěvků či dotací,“ konstatoval starosta města. 
Z těch nejbližších, které se konaly nebo konat budou, můžeme jmenovat Loučení s prázdninami, 
Farmářské trhy, Pohádkový les, Kárky of the Půlpánov, Medový den, Cyklistický závod, Svatováclavský 
koncert, Koncert ke Dni seniorů. 
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